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Woord van welkom 

 

1 - Directeur Ludo Viaene. 

Ik wens jullie allen een fijne eindejaarsperiode en een heel gelukkig en gezond 2023. Volgend jaar 

bestaat VTI Oostende precies een eeuw. Bij deze editie van de schoolkrant eens geen traditioneel 

voorwoord. Zo kunnen jullie meteen het vele nieuws uit het VTI lezen. Mijn oprechte dank aan Bliek 

Vermeire voor de samenstelling van deze lijvige schoolkrant. 



 

Afbraak schoolgebouw VTI voorbode van hedendaagse constructie 

 

De afbraak van dit oude schoolgebouw op de foto is ondertussen achter de rug. We zien Ruben 

Masquelin (firma Establis), Nico Himpens (firma Himpe), Philip Broidioi (voorzitter Petrus & Paulus 

vzw),  Pieter Vandeputte (architect architectenbureau NWLND), Hans Vancouille (firma Himpe), Wim 

Magdaleens (firma Himpe), Kris Barber (technisch directeur VTI Oostende),  Jan Decorte 

(studiebureau Acovex), Franki Maes (architect vzw Petrus & Paulus), Ludo Viaene (directeur VTI 

Oostende), Kris Broidioi (architect architectenbureau NWLND). (Omslagfoto afbraak: Emelyne Six) 



In het VTI aan de Stuiverstraat is de afbraak van het schoolgebouw langs de Duivenhokstraat zo 

goed als afgewerkt. Op de vrijgekomen ruimte komt een aantrekkelijke nieuwbouw voor de 

afdeling Schilderwerk en decoratie en voor de jongeren uit de richting Bouw. 

“Het afgebroken gebouw stond al enige tijd leeg”, steekt Kris Barber van wal. Kris volgt als technisch 

directeur de werken op namens de school. “Met het oog op de afbraak waren de leerlingen uit de 

richtingen Bouw en Schilderwerk en decoratie eerder al verhuisd naar respectievelijk bouwbedrijf 

Van Huele en de Sportpit. Begin november kon de sloophamer dan eindelijk zijn werk doen. Zonder 

tegenslagen zou alles tegen de kerstvakantie afgebroken moeten zijn. Omwille van de veiligheid 

volgden de leerlingen de eerste week na de herfstvakantie afstandsonderwijs. Zo konden de 

arbeiders efficiënter werken. Vanaf 14 november werd iedereen terug op school verwacht. Tegen 

eind dit jaar zal er van het gebouw uit 1939 niets meer overblijven.” 

“Het nieuwe schoolgebouw krijgt een groen dak en is een mooi staaltje van architectuur. Het wordt 

een combinatie van glas met architectonisch beton met twee bouwlagen. Naast twee ateliers voor 

onze leerlingen Schilderwerk en decoratie en Bouw komen er nog zes leslokalen. Beneden bevindt 

zich de bouwafdeling met een indoor atelier waarin twee hoogtes terug te vinden zijn: een deel 

meet de standaardhoogte van 3 meter, terwijl een ander deel 6 meter hoog zal zijn. Daarnaast 

kunnen onze jongeren gebruik maken van een overdekte buitenwerkplaats waar zelfs een zandbak 

wordt voorzien om oefeningen op het plaatsen van rioleringen en funderingen uit te kunnen voeren. 

De tussenverdieping bevat een technische ruimte. Deze etage zal een sanitair blok bevatten, met 

daarin onder andere een toilet voor mindervaliden. Op dezelfde verdieping komen drie leslokalen. 

De tweede en dus de hoogste etage bevat nog eens drie leslokalen met een groot atelier voor de 

afdeling schilderen. Enkele leslokalen worden voorzien van smartboards. Ook de leerlingen van onze 

eerste graad zullen gretig gebruik kunnen maken van deze nieuwe innovatieve lokalen. ” 

Afgebroken tegen kerstvakantie 

“De kostprijs voor de bouwwerken bedraagt 4,7 miljoen euro. Vanzelfsprekend kan de school dit 

prachtgebouw niet volledig met eigen middelen betalen. Het VTI doet een beroep op 2,7 miljoen 

subsidies van de Vlaamse overheid. De firma Himpe voert het werk uit als hoofdaannemer. 

Studiebureau Acovex staat in voor de technieken, veiligheidscoördinatie en EPB (EnergiePrestatie en 

Binnenklimaat), de firma Stabilis staat in voor de stabiliteitsstudie. Het architectenbureau Nieuwland 

maakt het lijstje met betrokkenen compleet. De opbouw start begin volgend jaar, want tegen de 

kerstvakantie zal de afbraak achter de rug zijn en wordt het terrein bouwrijp gemaakt. Tegen 

februari 2024 zou het volledige project afgewerkt en instapklaar moeten zijn”, aldus nog Kris Barber. 

 

Bekijk de reportage over dit onderwerp op de regionale televisie:  

https://www.focus-wtv.be/video/sloop-vleugel-vti-oostende-volop-bezig-0  

https://www.focus-wtv.be/video/sloop-vleugel-vti-oostende-volop-bezig-0


 

2 - Een beeld van het toekomstige schoolgebouw. 

Sinterklaas en Zwarte Piet belonen brave kindjes 

 



Vriendenkring bezorgt tieners mooie Sinterklaasdag 

 

3 - Er zijn dit jaar geen stoute kinderen! 

Sinterklaas en Zwarte Piet brachten op vrijdagmiddag 2 december een bezoek aan de leerlingen uit 

de eerste graad. Iedereen kreeg picknicken en een mandarijn. Het bezoek zorgde voor een 

aangename schooldag en een toffe klassfeer. Op dinsdag 6 december deelde Sinterklaas een 

mandarijn, balpen en picknicken uit aan het personeel. Dit laatste gebeurde onder impuls van de 

Vriendenkring van de school. 

Educatief speelgoed voor De Brem 
Het VTI zamelde speelgoed in voor begeleidingstehuis De Brem. Het initiatief kaderde in VTI warme 

school. Een delegatie uit De Brem kwam het speelgoed ophalen. Zowel kinderen als begeleiders 

waren bijzonder blij met de schenking van puzzels, gezelschapsspelen en ander educatief speelgoed. 

De school doet overigens het hele jaar door inspanningen allerhande om anderen te helpen. 



 

4 - Niets dan blije gezichten bij de overhandiging van het speelgoed. 

VTI viert eeuwfeest met schoolfestival 

 

Zonder leerlingen geen honderdjarige school. Daarom organiseert het jarige VTI op vrijdag 5 mei 

2023 een festival. Het evenement zal plaatsvinden op het Gerechtsplein. Dit is het grote plein ter 



hoogte van de poort voor de eerste graad. Dankzij de inbreng van Stressfactor zal alles professioneel 

verlopen. Meer op https://stressfactor.be/kalender/vti-2  

Amélie Fauquant van start als OKAN-coördinator 

 

5 - OKAN-coördinator Amélie Fauquant. 

Na de herfstvakantie kreeg OKAN Oostende met Amélie Fauquant een nieuwe coördinator. 

OKAN Oostende biedt onderwijs aan de anderstalige nieuwkomers. De leerlingen zitten verspreid 

over diverse leshuizen binnen de scholengemeenschap Ichthus. Ook het VTI behoorde tot deze 

gemeenschap. Amélie volgde op 1 november Rita Struys op, die sindsdien met pensioen is. “Mijn 

voorganger heeft me erg op weg geholpen", zegt Amélie Fauquant. "Ze deelde al haar ervaring. Ik 

moet natuurlijk nog veel zelf ontdekken en leren. Gelukkig bieden de collega’s uit OKAN veel hulp. 

Toch betekende dit niet mijn eerste kennismaking met het reilen en zeilen binnen OKAN. Mijn vorige 

werkgever was de hogeschool VIVES. Daar verzorgde ik de lerarenopleiding. Veel van mijn stagairs 

liepen stage in de OKAN-klassen. Dit leidde tot een vlotte samenwerking. Ik ging er vaak en graag op 

bezoek.” 

Anderstalige jongeren onderwijs bieden spreekt mij zeker aan. Ik tref hier een dynamisch team aan. 

Ze zijn echt ongelooflijk flexibel, positief, gedreven en enthousiast. Velen springen regelmatig binnen 

in mijn bureau. Van eenzaamheid is allerminst sprake.”  

“Met het oog op kennismaking met de jongeren verzorgde ik enkele vervangingen. Wat een genot 

om in de klassen te komen! Op donderdag 1 december was er de voorstelling van het OKAN-project 

rond oorlog en vrede. Het resultaat daarvan mocht zeker gezien worden. Ik heb het met heel veel 

bewondering bekeken. Het was prachtig en ontroerend. Tegelijk was het intens triest te zien wat 

zo’n jonge gasten op hun jonge leeftijd al allemaal hebben meegemaakt”, aldus nog Amélie 

Fauquant.  

https://stressfactor.be/kalender/vti-2


7 IH wint schrijnwerkaward met hedendaagse presentatiedesk 

 

6 - Leraar Yvo Borry samen met leerlingen Logan Fraipont, Daan Koten en Joran D' Hont uit 7 IH in de studio van Be One. 

De klas 7 Industriële Houtbewerking (7 IH) heeft de schrijnwerkaward in de categorie 

schoolprojecten gewonnen. 

De toekenning van de schrijnwerkawards gaan uit van het vakblad Schrijnwerk. Daarmee zetten de 

initiatiefnemers het kruim van de Belgische schrijnwerk- en interieurbouwsector in de kijker. Ook 

laatstejaars uit 7 IH en klasleraar Yvo Borry sleepten een award in de wacht. Ze ontwierpen een 

presentatiedesk voor radiozender Be One. Een onafhankelijke jury beoordeelde minutieus alle 

genomineerde projecten op basis van technische moeilijkheidsgraad, afwerking, creativiteit en 

materiaalgebruik. De juryleden verkozen de presentatiedesk van VTI Oostende boven de overige vijf 

ingediende projecten van scholen verspreid over Vlaanderen. 

Leerkracht houtbewerking Yvo Borry schetst hoe de desk voor het bekende radiostation tot stand 

kwam. “Begin 2022 vroeg Radio Be One aan het VTI of wij een presentatiedesk wilden maken met 

twee leerlingen van 7IH. Het mediabedrijf bezorgde ons een foto, waarna de leerlingen een eerste 

ontwerp maakten. Alle bekabeling moest onzichtbaar naar de grond kunnen geleid worden in de 

holle ruimte in het blad en in de poten. Verder wenste Be One graag kleurwissellende RGB (rode, 

groene en blauwe) LED-verlichting in het meubel. Als materiaal gebruikten we met hoogglans 

laminaat beplakte MDF (Medium Density Fibreboard of vezelplaat met gemiddelde dichtheid). De 

schuine randlatten moesten allemaal handmatig beplakt worden. Het gepaste materiaal hiervoor 

was tot in de kern wit hoogglanslaminaat. Omwille van het unieke concept van het geheel, rijpte het 

idee om dit in te dienen voor de Dobbit Schrijnwerkawards 2022.” 

Lees het artikel op https://west.petrusenpaulus.be/7-ih-wint-schrijnwerkaward-met-hedendaagse-

presentatiedesk/ 

https://west.petrusenpaulus.be/7-ih-wint-schrijnwerkaward-met-hedendaagse-presentatiedesk/
https://west.petrusenpaulus.be/7-ih-wint-schrijnwerkaward-met-hedendaagse-presentatiedesk/


 

https://sway.office.com/jWZlxjDtbWlPFJ7p#content=zEizpY0fLXWzGl 

 

7 - Het VTI won deze fel begeerde award. 

Hippologgia Waregem 

“De prijsuitreiking van de Schrijnwerkawards in de diverse categorieën vond plaats op donderdag 15 

december in het mooie decor Hippologgia Waregem (Hipodroom). Wie had kunnen vermoeden dat 

de jongens uit de klas Industriële Houtbewerking met hun creatie van de presentatiedesk tot 

winnaar van de categorie schoolprojecten zouden worden uitgeroepen? Dit bewijst nogmaals dat 

zowel de klas uit de houtafdeling als de school zelf uit het goede hout gesneden zijn”, aldus 

leerkracht Yvo Borry. 

https://sway.office.com/jWZlxjDtbWlPFJ7p#content=zEizpY0fLXWzGl


Xeno geboeid door geschiedenis oorlogen 

 

8 - Xeno trok de voorbije zomer op verkenning in domein Raversyde. 

Je zou het niet meteen verwachten, maar Xeno Verhelst uit 1 XPb onderzoekt de verschillende 

facetten van de beide wereldoorlogen.  

“In de basisschool hoorde ik voor het eerst over de twee grote oorlogen uit de vorige eeuw. We 

kregen de opdracht om een boek te lezen rond dit onderwerp. Sindsdien is het thema me blijven 

boeien. Ik maakte al een PowerPointpresentatie rond de Eerste Wereldoorlog en stelde een map 

samen met allerlei foto’s en andere gegevens over de oorlog van ruim honderd jaar geleden. De 

informatie hierover is vrij eenvoudig te vinden via Wikipedia.” 

"De voorbije zomer nam mijn grootvader mij mee naar domein Raversyde. Ik vernam er meer over 

de Dikke Bertha, een bekend kanon uit de Eerste Wereldoorlog. Ondertussen leerde ik ook de Mark 

V-tank kennen. Dit oorlogstuig werd zowel tijdens de Eerste als Tweede Wereldoorlog gebruikt. Via 

Netflix was het mogelijk de film Sergeant Stubby te bekijken. De film behandelt het leven van de 

hond Stubby. Dit is de meest gedecoreerde hond uit de Eerste Wereldoorlog. Het dier werd tijdens 

de oorlog zelfs gepromoveerd tot sergeant.” 

“Het is mijn bedoeling om nog dieper in te gaan op de Tweede Wereldoorlog. Ik ontdekte het belang 

van de Dossinkazerne in Mechelen, een verzamelplaats van waaruit de Joden naar de 

concentratiekampen in Duitsland werden gedeporteerd. Ook het dagboek van Anne Frank is erg 

boeiend om te lezen. Verder heb ik op YouTube video’s bekeken over beide oorlogen. Mijn broer 

Xian en ik spelen met legermannetjes. De groene verwijzen naar Amerika, de blauwe naar Duitsland, 

terwijl de gele mannetjes het Verenigd Koninkrijk symboliseren. Met matjes bouwen we muurtjes en 

loopgraven.” 

Camouflagekleuren 



“Ik heb ook een speelgoedgeweer en een pak in camouflagekleuren. Het spel Nerf War is erg 

uitdagend. Lego-figuurtjes zijn ideaal om oorlogssituaties na te spelen. Mijn passie voor de twee 

veruit bekendste oorlogen uit de twintigste eeuw heeft me al veel bijgebracht. Zo vernam ik onlangs 

dat er op kerstavond in 1914 in Ploegsteert een voetbalmatch werd gespeeld tussen de geallieerde 

en de Duitse soldaten. Ze wisselden zelfs geschenkjes uit. Ook het lied 1000 soldaten van Willem 

Vermandere en het gedicht In Flanders Fields van de Canadese legerarts John McCrae maakte een 

diepe indruk. Ik zal ongetwijfeld nog veel plezier beleven aan mijn hobby”, aldus nog Xeno Verhelst.  

Het bekendste gedicht uit de Eerste Wereldoorlog staat hier: 

https://www.poetryfoundation.org/poems/47380/in-flanders-fields  

Het lied van Willem Vermandere vind je hier: 

https://www.youtube.com/watch?v=J6MTbbM0sXY 

Georges Hiltrop presenteert lijvig naslagwerk over zijn familie 

 

9 - Monique Hiltrop, Martine Hiltrop, Marcel Hiltrop (90 jarige), Georges Hiltrop, Wendy Hiltrop en Tom Hiltrop (Wonende 
in Boston USA). 

Na bijna een halve eeuw voorbereidingen is het naslagwerk van de familie Hiltrop afgewerkt.  

Dit lijvig boekwerk is van de hand van leerkracht Georges Hiltrop. “De eerste opzoekwerken dateren 

uit mijn studententijd”, start Georges Hiltrop. “Een akte beschreef de reis van mijn beide 

grootvaders vanuit Duitsland naar Kortrijk en de kust. Op zoek naar de reden hiervan, 

reconstrueerde ik uiteindelijk de geschiedenis van de hele familie. De lezer krijgt een uniek 

tijdsdocument van de familie en nabestaanden in het heden en verleden. Het boek geeft niet alleen 

de genealogie, etymologie en DNA van de familie weer, maar situeert het geheel in zijn historische 

context. Dit wordt aangevuld met aktes, anekdotes en getuigenissen van familieleden en 

aanverwanten. Het geheel is gespekt met interessant fotomateriaal uit lang vervlogen tijden.” 

“Anekdotes maken het geheel luchtiger. Weet je dat één van mijn tantes zelfs de affiche kleurde van 

de Gentse feesten. Ze werd hiervoor speciaal geselecteerd door kunstenaar Jan Hoet. Mijn 

grootvader was trouwens krijgsgevangene in het toenmalige Duitsland. De oudste mannelijke 

familietelg, kleermaker en poorter van de stad Kortrijk, is volgens zijn getuigenis afkomstig 

uit  Noordrijn-Westfalen, een deelstaat in het westen van de Bondsrepubliek Duitsland. De man 

groeide er op in “Frechen bij Keulen”. Zijn vrouw  Van der Weyden kwam uit Maastricht in 

https://www.poetryfoundation.org/poems/47380/in-flanders-fields
https://www.youtube.com/watch?v=J6MTbbM0sXY


Nederland. Het moet in de jaren 1700 een hele klus geweest zijn om in deze toen woelige tijden te 

emigreren naar het Kortrijkse in West-Vlaanderen. Het boek geeft ook de volledige opzoekingen 

hiervoor weer in Nederland en Duitsland.” 

Titanenwerk 

“Het streefdoel was het boek klaar te hebben bij de negentigste verjaardag van mijn vader Marcel 

Hiltrop uit Oostende en zijn nicht Cécile Hiltrop in Kortrijk. Mijn doel werd bereikt. Beiden waren erg 

ontroerd toen ik hen het eerste exemplaar van het boek mocht overhandigen. Het geheel is een 

uniek document en tijdscapsule wat zeker later naar waarde zal worden geschat. Ik beschouw dit 

familieboek als mijn levenswerk. De voorbije jaren kwamen er al vier gelijkaardige boeken met een 

historische achtergrond op de markt. Vooral de eindeloze opzoekingen maakten van mijn 

familieboek een titanenwerk om u tegen te zeggen”, aldus nog auteur Georges Hiltrop. 

Het boek is in eigen beheer uitgegeven en in beperkte oplage beschikbaar via 

georges.hiltrop15@gmail.com  

December 

 

Voor je weer met 'nieuw' kan starten, 

maak je komaf met het  'oud'. 

Neem een kijkje in je hart en 

sta dan stil, neem een time-out. 

December is de tijd van vrede, 

mailto:georges.hiltrop15@gmail.com


veeg dus vóór 't eind van 't jaar 

de spons over vijandigheden: 

start met houden van elkaar! 

Peter Devlieger 

Halloweenfeest leerlingenraad zorgt voor mooie kiekjes 

 

 

10 - Plezier en vertier tijdens het Halloweenfeest! 

Halloween stond ook dit jaar opnieuw op de agenda als eerste activiteit van de leerlingenraad 

gedurende dit schooljaar.  

Een sfeerreportage staat op https://sites.google.com/view/lln-vtio/halloween-2022?authuser=0  

https://sites.google.com/view/lln-vtio/halloween-2022?authuser=0


 



Infoavond ‘Energie en geld besparen’ dankzij Energiehuis Oostende 

 

In het auditorium van VTI Oostende verzorgde het Energiehuis Oostende op donderdag 8 

december een infoavond 'Energie en geld besparen'.  

De informatieve avond verliep met de steun van Vlaanderen en paste binnen het project 'Beter in 't 

Westerkwartier'. Meer dan honderd aanwezigen volgden de uiteenzetting. De zorgen over de 

stijgende energieprijzen zijn daar ongetwijfeld niet vreemd aan. Volgende onderwerpen kwamen 

aan bod: 

• inzicht in en controle houden over je energieverbruik; 

• via eenvoudige tips besparen; 

• energieleveranciers vergelijken; 

• premies, leningen of andere ondersteuning; 

• capaciteitstarief; 

• energiedelen; 

• op een haalbare manier zinvolle investeringen uitvoeren; 

• advies op maat via gratis energiescan of renovatieadvies. 

 

(Her)bekijk de presentatie via www.oostende.be/bekijk-de-presentatie-energie-en-geld-besparen.   

http://www.oostende.be/bekijk-de-presentatie-energie-en-geld-besparen


OKAN viert kerst in Oostendse woonzorgcentra 

 

Oostende leren kennen vormt een onderdeel van de opleiding van de leerlingen uit OKAN Oostende. 

In dat verband brachten enkele klassen een bezoek aan drie woonzorgcentra uit de Stad aan Zee. 

Zowel de ouderen uit WZC Elisabeth aan Zee, WZC Alphonse Lacourt en WZC De Boarebreker 

verheugden zich op een kerstfeest met onze jongeren. Ze gaven zelfgemaakte kerstkaarten af en 

voerden gesprekjes met de bewoners. Er werd ook gezongen en gedanst. Iedereen heeft ervan 

genoten. 

Ere-collega Willem Brandt blikt terug op zijn tien pelgrimstochten 

naar Santiago de Compostela 

 

11 - Willem Brandt trok tien keer naar Santiago de Compostela. 



“Het eerste zaadje voor het pelgrimeren naar het Spaanse Santiago werd al veertig jaar geleden 

geplant”, schetst Willem Brandt. “Een intrigerend boekje op mijn leestafel behandelde dit thema. 

Het kleine vonkje werd een vlam en zou uiteindelijk uitmonden in tien pelgrimstochten richting het 

bekende bedevaartsoord. Dit had ik nooit kunnen vermoeden!” 

“Bij mijn eerste tocht hoorde een obligaat bezoekje aan pater Mondelaers die in dat jaar in de abdij 

van Zevenkerke een klein secretariaat had opgericht om toekomstige pelgrims wat wegwijs te 

maken in dit voor hem zeer religieus gebeuren. Hij peilde naar mijn Bijbelse kennis. Vermits die 

volstond, kreeg ik een geloofsbrief mee die moest aantonen dat ik een echte gemotiveerde pelgrim 

was. Met deze brief kon je terecht in kloosters en abdijen voor overnachting.” 

“Weinig voorbereid zette ik uiteindelijk koers richting Santiago de Compostela. Mijn bagage bevatte 

enkel een tentje, wat kookspullen en landkaarten van Frankrijk en Spanje. Het werd een bewogen 

tocht. Een windhoos op een camping in de Loirestreek waar ik met tent en al omver geblazen werd 

zal me nog lang heugen. Overal waren ontwortelde bomen en stukgeslagen caravans te vinden. Ik 

had alleen een kapotgescheurde tent en wat schaafwonden, terwijl de overige campingbewoners 

ergere averij hadden opgelopen. Men spreekt steeds over het wonder van Santiago en de heilige 

Jacob die de pelgrim terzijde staat. Na dit voorval is het wat mij betreft overduidelijk dat werkelijk 

dit zo is.” 

“Tijdens elke Compostela tocht dient er zich bij elk probleem een wonderbaarlijke oplossing aan. De 

gescheurde tent werd door de plaatselijke schoenmaker genaaid en de naden dichtgesmeerd met 

zolenlijm. Een vergoeding betalen was niet nodig. Wanneer er geen camping in de buurt was, waren 

er soms vreemde en bizarre overnachtingen.  Ik sliep ooit in een kloostertuin met een luid kleppend 

klokje voor elke gebedsstonde. De zusters stuurden me op weg met flessen melk en dozen suiker. 

Ook aan volgende bijzondere locaties blijven de herinneringen levendig: in een kerkportaal, in een 

hangar vol cementzakken, in de groentetuin tussen de slaplantjes van een Bretoen, op het podium in 

een hardrockcafé, tussen de wijnvaten in een kasteel, bij rondreizende circusartiesten naast olifant 

en kamelen, in een zigeunerkamp … De meest vreemde overnachting was wel in een museum op 

een middeleeuwse bank waar om 2 uur ’s ochtends nog een museumbezoek gepland stond. De 

conservator was na zijn feestje echter vergeten dat hij mij daar te slapen had gelegd.” 

Commercieel gegeven 

“Ik heb in die 40 jaar het pelgrimeren langzaam aan zien veranderen naar een commercieel gegeven. 

Na verloop van tijd kwam een hele stroom toeristenpelgrims en sportfanaten op gang. Dit 

betekende het ontstaan van rugzakvervoer, taxidiensten, georganiseerde en begeleide tochten, 

bevoorradingsbusjes, bars en verkoopstalletjes, … Vooral de laatste honderd kilometer op de 

‘Camino Frances’ bestaat uit een slang en sliert van ‘would-be’- pelgrims , liefst met een grote schelp 

op hun dag rugzakje. Deze schelp is het symbool van de camino. Gelukkig zijn er nog de vele andere 

pelgrimswegen waar je nog steeds zelfvoorzienend moet zijn. Je moet er nog moeite moet doen om 

water en een overnachting te vinden. Langs deze alternatieve wegen heeft de plaatselijke bevolking 

nog respect voor een pelgrimage. Pelgrims krijgen briefjes en geld toegestopt met de vraag aan hen 

te denken in de kathedraal van Compostela. Anderen vragen hen in gedachten mee te dragen tot 

aan het beeld en graftombe van de heilige Jacobus. Dit beeld is de eindbestemming van de 

pelgimstocht. Als je eenmaal gepelgrimeerd hebt, is het simpel: ofwel blijft het bij die ene keer, 

ofwel ga je door. ‘Immer wieder’ zoals de Duitsers zo mooi zeggen.” 

“Santiago blijft toch met zijn religieuze culturele en historische geschiedenis  uniek in zijn soort. Toch 

heb ik nog vele andere tochten verkend. Neem nu het Pieterpad, naar het kerkje van Pieterburen in 



het uiterste noorden van Nederland. Op het altaar prijkt het houten beeldje van de heilige Petrus. 

Een VRT- ploeg noemde dit traject onlangs ‘dwars door de lage landen’. Over het kerkje en het beeld 

werd er met geen woord gerept. Gelukkig heb ik dit pad nog kunnen volbrengen vooraleer het een 

toeristische wandelaarshype werd. Voor mij was het een mooie tocht met een bijzonder zinvolle 

ontmoeting met het ploegje vrijwilligers die zorg dragen voor het eeuwenoud heiligenbeeldje van 

Petrus.” 

Pad van de Lakota Natives 

“Pelgrimeren is van alle tijden en van alle culturen wereldwijd.  Ik ben naar de meest noordelijkste 

pelgrimsroute gefietst in het spoor van de heilige Olav. Ook de Jacobsroute dwars door Nederland, 

de Duitse route en de Jacobsroute in Gran Canaria zijn volbracht. De meest intrigerende queeste was 

toch het Indiaanse pad van de Lakota Natives. Het betreft de tocht van de oude wijze man in de 

midwest van Amerika. Men spreekt ook wel van  ‘the path of the 4 feathers’. Deelnemers werken 

een tocht van 3.000 km af om wijsheid en kennis te vergaren.  Je ontmoet er ongewild de vier 

levens- en natuur elementen aarde, water, lucht en vuur. Vier adelaarsveren staan hiervoor 

symbool.” 

  

“Deze tocht beschrijven is een onmogelijke zaak. Een politieagent richtte bij een controle een 

geweer op mij, natives die naar je spuwen omdat je door hun reservaat rijdt,  een bedreiging met 

een mes, een beer op een camping,  mormonen die mij wilden bekeren, een postbeambte die mij 

een revolver wilde verkopen, ratelslangen, … Bij het graf van de  ghostdancer in het plaatsje 

Wounded Knee (indianenreservaat Pine Ridge Reservation in de Verenigde Staten) bekroop me een 

deemoedig gevoel. Wie meer over dit onderwerp wil weten, bekijkt de film ‘Thunderheart’.  ik wil 

vooral de vele lieve, vredevolle en behulpzame mensen herinneren die mijn tocht mogelijk maakten.” 

“Soms vertelde ik mijn wedervaren aan mijn leerlingen in het VTI, maar voor velen was dit een stap 

te ver. Het pelgrimeren lag niet op hun levensloopbaan. Niettemin hebben enkele oud-leerlingen 

toch de stap gewaagd. Ere-collega Frits Vandecasteele is trouwens ook meermaals naar Compostela 

op bedevaart geweest. Hij koppelde er telkens een goed doel aan. Een diepe buiging en respect voor 

deze man met zijn rugzak vol verhalen.” 

Buen Camino 

Komt er nog een nieuwe en elfde tocht? Wie zal het zeggen … voorlopig hou ik mij bezig met de via 

Thierarche in Wallonië en de via Brugensis. Dit is de route die vanuit het noorden naar de Brugse 

Sint-Jacobskerk loopt. De tocht loopt langs mijn deur en boomgaard. Ik heb er een bescheiden 

kampeerterreintje ingericht met elektriciteit en water, zodat vermoeide pelgrims op weg naar 

Noord-Frankrijk ook bij mij onderdak kunnen vinden. Ik heb tijdens mijn vele tochten zoveel 

gastvrijheid mogen ervaren dat dit een bijna vanzelfsprekende bijdrage is aan de wandelende 

pelgrims. Misschien kan mijn verhaal anderen aanmoedigen om naar Compostela te stappen. Voor 

allen die dit plan hebben, kunnen de aanmoediging BUEN CAMINO (goede wandeling) zeker 

gebruiken”, aldus Willem Brandt. 



Jongeren uit TW naar expo Imaginary 

 

Een groep leerlingen uit de richting Technologische Wetenschappen maakten een uitstap naar de 

wiskunde-tentoonstelling IMAGINARY in Gent. In de voormiddag maakten de jongeren kennis met 

de puzzels, de wiskunde-origami, de posters en de softwarepakketten over toegepaste wiskunde. 's 

Middags volgde een gezellige stadswandeling in de Arteveldestad. 

Eetfestijn eindejaarsreis Marseille 

 

Op vrijdagavond 24 maart vanaf 18 uur ben je welkom op ons eetfestijn ten voordele van de 

eindejaarsreis van de zevendejaars naar Marseille. Voor 15 euro per persoon krijg je een halve kip 

met frietjes en groentjes à volonté. Kaarten zijn in voorverkoop verkrijgbaar bij de deelnemende 

leerlingen en leerkrachten. 



Boterhammen met confituur 

 

Sint-Vincentius Oostende schonk onze school twintig broden en potten confituur. De schenking 

maakt het mogelijk om leerlingen die er nood aan hebben te laten ontbijten. Zo hoeven ze niet 

buiten de school om eten te gaan en kunnen ze in de warme refter De Kateie blijven. De actie lege 

brooddoos loopt enkel tijdens de koude wintermaanden en is een aanvulling op de ontbijten 

gesponsord door hotel Vayamundo uit Mariakerke. 

CVO Miras zoekt vrijwilligers 

 

Kerstsfeer op school dankzij Oostende Fonkelt 

Eens te meer neemt onze school deel aan Oostende Fonkelt. Bij deze wedstrijd moedigt het 

stadsbestuur individuen, verenigingen of ondernemers uit om kerstversiering aan te brengen. Ook 

VTI baadt daarom in het licht. Ten bewijze een impressie van de kerstsfeer in en om school.  

Beloon de inspanningen van het VTI door te stemmen op https://ons.oostende.be/nl-

BE/projects/verenigingen-1. Vergeet niet eerst in te loggen. 

https://ons.oostende.be/nl-BE/projects/verenigingen-1
https://ons.oostende.be/nl-BE/projects/verenigingen-1


 

12 - Kerst, kerst, kerst! 

Limmerick 

Een kranige opa uit Leerne, 

die fietste toch zo geerne, 

maar hij had zich stellig vergist,  

toen hij opeens de weg niet meer wist, 

en hij stopte bij 't huis van een mooie deerne. 

 

                                                                                                                                                          Jozef 

Vandromme 



 

VTI start met opleiding tot skimonitor 

 



Vanaf het schooljaar 2023-2024 start VTI Oostende met een opleiding tot skimonitor. 

Via deze hoogstaande opleiding kan de leerling uiteindelijk het diploma behalen dat nodig is om als 

betaalde skimonitor te fungeren in verschillende wintersportlanden van Europa. De opleiding tot 

een in Europa erkende skimonitor vindt plaats tijdens de lesuren, maar staat los van de gewone 

studierichtingen die de leerlingen kiezen. 

Om de opleiding te organiseren, werkt het VTI samen met “Sneeuwsport Vlaanderen”, een afdeling 

van “Sport Vlaanderen”. Het traject van de opleiding is afhankelijk van het skiniveau van de leerling. 

Per individu zullen Sneeuwsport Vlaanderen en het VTI de te volgen stappen bepalen. 

Het buitenlandse deel van de opleiding zal plaatsvinden in de Oostenrijkse Alpen. Tijdens hun verblijf 

in het buitenland moeten de jonge kandidaat-skimonitoren ’s avonds de gewone lessen van de 

voorbije schooldag inhalen of bijwerken. Dit zal gebeuren via meerdere methodes. Sommige lessen 

kunnen in het VTI opgenomen worden en vervolgens naar de leerlingen in Oostenrijk doorgestuurd. 

Ook een opdracht, een toets of tal van andere online middelen behoren tot de mogelijkheden. 

Naast het buitenlandse luik, maken theoretische sessies en trainingsmomenten in België deel uit van 

de opleiding. Daarvoor werkt de school samen met de skiclub en indoorfaciliteiten van Ice Mountain 

Adventure Park in Komen. 

Aan het einde van het hele project neemt Sneeuwsport Vlaanderen een toelatingsproef af. Het 

examen van Sneeuwsport Vlaanderen komt er nadat de leerlingen hun eigen skitechniek hebben 

aangescherpt. Wanneer de betrokkenen slagen betekent dit het begin van een theoretisch gedeelte 

waarbij onder andere EHBO en didactiek belangrijke onderdelen zijn. Daarnaast is er ook 

buitenlandse stage voorzien onder begeleiding van skimonitoren van Sneeuwsport Vlaanderen en 

trainen de deelnemers naar een steeds hoger niveau. 

 

Testperiode 

Om ervoor te zorgen dat de opleiding vanaf volgend schooljaar vlekkeloos verloopt, start er begin 

2023 een testperiode. Van zaterdag 21 tot en met zaterdag 28 januari trekken zes leerlingen en twee 

begeleiders daarom naar het skigebied Warth-Schröcken in de Oostenrijkse Alpen. Elke dag staat 

een training en vervolmaking van de skitechniek gepland. Dit gebeurt onder leiding van 

gediplomeerde Oostenrijkse skileraars. Ook de nakende samenwerking met de skiclub uit Komen 



wordt nu al voorbereid. Daarom trekt dezelfde testgroep uit de derde graad van het VTI in de loop 

van het komende voorjaar naar Komen. 

Binnenkort reizen Gilles Ingelbrecht, Nathan Arickx, Robbe Van den Bergh, Timo Hoxha, Leon 

Sinnesael en Ian Ryckelynck samen met de begeleiders Jan Vanleenhove en Olivier Hoste naar het 

skigebied in Warth-Schröcken. “De opleiding biedt ons een mooie kans om een diploma als ski-

monitor te behalen. Sommigen onder ons koesteren plannen om op termijn daadwerkelijk als 

gediplomeerde skimonitor aan de slag te gaan. Het wordt nog even afwachten hoe de combinatie 

met de studies zal verlopen, maar bij wie gemotiveerd is zal dit wel los lopen. De voorbije jaren 

gingen we telkens skiën met de skiclub van onze school. Zo ontstond er een hechte groepssfeer die 

we tijdens onze reis in januari verder vorm zullen geven”, aldus de leerlingen van VTI Oostende. 

Lees het bijhorend artikel in Het Laatste Nieuws van vrijdag 9 december: 

https://www.hln.be/oostende/vti-oostende-start-vanaf-volgend-schooljaar-met-opleiding-tot-

skimonitor-een-deel-van-de-opleiding-zal-plaatsvinden-in-de-oostenrijkse-alpen~a3dea775/  

 

Binnenkort reizen Timo Hoxha, Gilles Ingelbrecht, Ian Ryckelynck, Jan Vanleenhove, Olivier Hoste, 

Robbe Van den Bergh, Leon Sinnesael en Nathan Arickx naar het skigebied in Warth-Schröcken. 

VTI-skiclub barst (alweer) uit zijn voegen 

 

De skiclub van de school voorstellen is een open deur intrappen. Door de jaren heen is de succesrijke 

skiclub namelijk een begrip geworden in het VTI. Al voor het 58ste jaar vertrekt straks een groep ski- 

en snowboardliefhebbers naar de Oostenrijkse sneeuw. 

https://www.hln.be/oostende/vti-oostende-start-vanaf-volgend-schooljaar-met-opleiding-tot-skimonitor-een-deel-van-de-opleiding-zal-plaatsvinden-in-de-oostenrijkse-alpen~a3dea775/
https://www.hln.be/oostende/vti-oostende-start-vanaf-volgend-schooljaar-met-opleiding-tot-skimonitor-een-deel-van-de-opleiding-zal-plaatsvinden-in-de-oostenrijkse-alpen~a3dea775/


Reclame maken voor de reis, die doorgaat in de eerste week van de paasvakantie, was totaal 

overbodig. De mond-aan-mond-reclame deed opnieuw haar werk en in een mum van tijd was de 

maximumcapaciteit bereikt, waardoor zelfs een reservelijst werd opgestart. 

Zowel beginnende wintersporters als gevorderde skiërs of boarders komen in het skigebied van 

Warth-Schröcken ruim aan hun trekken.  De eigen, Nederlandstalige ski- en snowboardmonitoren 

staan dan weer garant voor een degelijke opleiding. 

Hotel Gasthof POST in Elbigenalp is de uitvalsbasis. Het biedt alle nodige comfort en lekkere 

maaltijden en is trouwens volledig ter beschikking van de VTI-skiclub. Hoe kan het ook anders met 

een groep van 70 deelnemers! 

Werkstage in het buitenland 

 



Oorlog en vrede bij OKAN-jongeren 

 

De leerlingen van OKAN Oostende werkten vier weken rond het thema oorlog en vrede. Eerst 

leerden ze het verhaal  van Anne Frank kennen. Daarna volgde een bezoek aan de Atlantikwall op 

het domein Raversyde. Aansluitend werkten de leerlingen rond Wereldoorlog I en II, terrorisme en 

vluchtelingen. Als apotheose volgde een tentoonstelling waarbij de jongeren hun creativiteit rond 

het thema konden vorm geven. Dit gebeurde aan de hand van tekeningen, schilderijen, kleifiguurtjes, 

stop motionfilmpjes en een filmpje van Rhoda uit Sierra Leone die haar verhaal doet. Waar nodig 

gaven de jongelui uitleg.  

Geert Vervaele debuteert met 'Ik weiger te haten' 

 

13 - Auteur en ere-leraar Geert Vervaele. 

 

Ere-leraar Geert Vervaele schreef het boek Ik weiger te haten. De mechanismen die het 

antisemitisme veroorzaken en in stand houden’. Daarin schetst de auteur het probleem van 

racisme en van haat tegen Joden in het bijzonder. 

 “Het conflict Israël-Palestina speelt daar een erg grote rol in”, vertelt de auteur. “De Israëlische 

politiek met het systeem van apartheid en de vele mensenrechtenschendingen in Gaza en de 

Bezette Gebieden zijn een prima voedingsbodem voor haat. Slachtoffers van onrecht gaan de daders 

van dat onrecht haten, zeker als dat onrecht niet wordt erkend. 



Sommige Joden worden slachtoffer van die haatgevoelens. Dat verklaart deels ook het bestaan van 

Hamas en Hezbollah, twee voorbeelden van gekende islamitische terroristische organisaties die 

ontstaan zijn als reactie op de Israëlische bezetting.” 

“Mijn boek handelt eveneens over het misbruik van het label antisemitisme. Beschuldigingen van 

antisemitisme vormen een wapen in de handen van Israël en pro-Israëlgroepen om kritiek op de 

apartheid en op de bezetting monddood te maken. 

"In het boek komt ook de hetze tegen Midden-Oosten-experte Brigitte Herremans ter sprake. Voor 

pro-Israëlgroepen is ze een Israëlhater omdat ze niet alleen opkomt voor de rechten van de Joden in 

Israël, maar ook van de Palestijnen. Daarom werd haar in december 2019 de toegang tot de Kazerne 

Dossin ontzegd waar de uitreiking van de prijs van Ambassadeur voor de Vrede van Pax Christi 

Vlaanderen aan Brigitte Herremans en Artsen Zonder Grenzen zou doorgaan. Haar strijd voor de 

mensenrechten en voor het internationaal recht werd toen duidelijk niet erkend. Deze pijnlijke 

kwestie vormde trouwens de aanleiding van mijn boek. Wat mij betreft zijn mensenrechten er voor 

iedereen, zowel voor Joden als voor Palestijnen. Sommigen denken daar anders over. Zo’n 

toestanden voeden de haat.” 

Polarisering 

“Ikzelf maak mij wat antisemitisme betreft het meest zorgen rond de hedendaagse cultuur van 

online haatspraak, racisme en polarisering. Waar wij-zij-tegenstellingen worden opgestookt, groeit 

onverdraagzaamheid en racisme tegenover groepen die anders zijn. Met de opkomst van 

nieuwrechts komt het spook van het oude antisemitisme ook weer tevoorschijn. Oude 

antisemitische stereotypen, die uiteindelijk zijn uitgemond in de Holocaust, steken opnieuw de kop 

op, bijvoorbeeld in kringen van extreemrechts en neonazi’s.” 

“Samen met mijn vrouw maakte ik twee inleefreizen naar het conflictgebied Israël-Palestina. Op één 

van deze reizen leerde ik van de Palestijnse christen Daoud Nassar het volgende: Weiger een 

slachtoffer te zijn. Wijk nooit voor onrecht, maar bestrijd het op een geweldloze manier. Weiger te 

haten. Elke mens bestaat uit goed en kwaad. Weiger je tot vijand te laten maken door je 

tegenstander. Houd altijd vast aan rechtvaardigheid. Deze boodschap van Daoud vormt een 

belangrijk element van mijn boek.” 

“Twee autoriteiten bezorgen het geheel een meerwaarde. Zo knoop ik in het boek het gesprek aan 

met Annemarie Gielen. Zij was directeur van Pax Christi Vlaanderen ten tijde van de uitreiking van de 

vredesprijs aan Brigitte Herremans. Op zijn beurt legt Emeritus professor Roger Burggraeve op een 

filosofische manier de oorsprong en de mechanismen van haat en racisme uit. Deze mechanismen 

liggen ook aan de basis van antisemitisme”, aldus Geert Vervaele. 

1) Het boek is in de boekhandel verkrijgbaar. In Oostende kan dit bij Corman of Standaard 

Boekhandel. Is het boek niet in de winkel beschikbaar, dan bestelt de winkelverantwoordelijke het 

boek bij Lannoo. 

2) Het boek kan ook rechtstreeks via Lannoo besteld worden via https://www.lannoo.be/nl/ik-

weiger-te-haten 

3) Het boek is bij Lannoo ook als e-book bestelbaar: https://www.ebook.nl/ebook/9789401481243-

ik-weiger-te-haten-geert-vervaele/ 

https://www.lannoo.be/nl/ik-weiger-te-haten
https://www.lannoo.be/nl/ik-weiger-te-haten
https://www.ebook.nl/ebook/9789401481243-ik-weiger-te-haten-geert-vervaele/
https://www.ebook.nl/ebook/9789401481243-ik-weiger-te-haten-geert-vervaele/
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